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Veenendaal, 22 maart 2016 
 
 
Betreft: Plannen Rondweg Veenendaal Oost N233 
 
 
Geachte dames en heren, 
 
Graag willen wij u hierbij een aantal zaken toelichten inzake de plannen voor aanpassingen aan de 
Rondweg Oost (N233) te Veenendaal, dit namens vele bewoners wonend aan of vlak bij deze Rondweg. 
 
Wij als bewoners hebben u een petitie aangeboden waarin wij onze zorgen uiten over de gevolgen van 
deze plannen. Deze petitie is door 400 bezorgde bewoners ondertekend. 
Dit schrijven is bedoeld als aanvulling op deze petitie en ter verduidelijking van de feiten. 
 
Wij als ondertekenaars c.q. bewoners langs de Rondweg Oost, hopen dat u onze argumenten mee wilt 
nemen in uw besluitvorming en zich realiseert dat de impact voor ons als bewoners enorm zal zijn: 
 

- Voor onze gezondheid vanwege milieuproblemen 
- Voor ons woon- en leefgenot vanwege geluidsoverlast 
- Voor de waarde van onze (in de dure tijd) gekochte woningen 

 
Dit staat in geen enkele verhouding tot het voordeel van de aanpassingen op deze Rondweg N233 en ook 
de kosten van dit hele project zien wij als maatschappelijk onverantwoord in de huidige tijd. Ook is het 
begrip voor natuur en duurzaamheid ver te zoeken in de plannen.  
 
Wij zetten hierna een aantal feiten en onderbouwde argumenten puntsgewijs op een rij. Graag zijn wij 
bereid een mondelinge toelichting te geven op deze argumenten. 
 
Namens de bewoners aan de Rondweg Oost Veenendaal en ondertekenaars van de Petitie tegen de  
plannen van de Rondweg, 
 
Cees van Doodeweerd 
 
 
 
 

mailto:c.doodeweerd@casema.nl
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Historie Rondweg N233 in Veenendaal: 
De Rondweg Oost loopt ten oosten van Veenendaal en is in de tachtiger en negentiger jaren van de 
vorige eeuw bedacht. Op 1 maart 1999 zijn de provincie Utrecht en de gemeente Veenendaal gestart met 
de aanleg van de Rondweg-Oost. Deze weg is onderdeel van de provinciale weg Veenendaal-Ochten, de 
N233. De Rondweg moest de verkeersader vormen tussen de A15, de regio Kesteren/Rhenen en 
Veenendaal-zuid en de A12. In 2001 is de eerste fase afgerond en in 2008 is de aansluiting op de A12 
gerealiseerd. 
 
Van begin af aan is de N233 een drukke weg met veel vrachtverkeer wat de N233 gebruikt als Noord-Zuid 
verbinding tussen de A12 en A15. Iedere leek die een poosje langs deze weg staat zal zich verbazen over 
de grote hoeveelheid vrachtverkeer wat al in de zeer vroege ochtend (04.00 uur) gebruikt maakt van deze 
weg. Alhoewel in het nog steeds van toepassing zijnde bestemmingsplan van 1996 uitdrukkelijk staat dat 
deze Rondweg nooit en te nimmer gebruikt mag gaan worden als verbinding in de Noord–Zuid as. De 
Provincie en Gemeente ontkennen dat het meeste verkeer doorgaand sluipverkeer is, maar iedere 
bewoner en gebruiker van deze weg denkt daar anders over. 
 
Toen deze Rondweg ontwikkeld is waren er nog geen woonwijken langs deze weg. Inmiddels heeft de 
Gemeente Veenendaal een aantal woonwijken ontwikkeld aan beide zijden van deze Rondweg, waardoor 
dit allang geen Rondweg meer mag heten. De woonprojecten zijn ontwikkeld strak tegen de Rondweg 
aan, uiteindelijk heeft dit de Gemeente Veenendaal in het verleden veel extra geld opgeleverd door elke 
vierkante meter tot strak aan de Rondweg duur te verkopen als bouwgrond. Welke gevolgen dit voor de 
bewoners langs deze rondweg zou hebben heeft de Gemeente zich niet gerealiseerd. Sterker nog, met de 
ontwikkeling van de huidige nieuwe woonwijken in Veenendaal Oost worden dezelfde foutieve 
inschattingen weer gemaakt. Blijkbaar is het commercieel belang voor de Gemeente en 
projectontwikkelaars belangrijker dan de gezondheid en het woongenot van de bewoners. De Gemeente 
Veenendaal is dan ook medeverantwoordelijk voor de thans ontstane problemen. 
Het kan toch niet zo zijn dat er straks een 4 baans-autoweg dwars door een aantal woonwijken loopt op 
slechts enkele meters van honderden woningen? 
 
Bereikbaarheid en Files: 
Gemeente, Provincie en Ondernemers spreken telkens over files, de weg zou “dicht geslipt” zijn met 
verkeer en Veenendaal zou “onbereikbaar” zijn. Geen enkele dag, zelfs niet in de spits, is er sprake van 
stilstaand verkeer (behoudens bij stoplichten) of files. In de spits is er soms sprake van iets meer 
vertraging, maar zeker niet van files. De onlangs gehouden verkeersmetingen bevestigen dit beeld, er 
wordt gesproken over 2 minuten vertraging tussen de Cuneraweg in Rhenen en de A12. In hoeverre 
kunnen we dan spreken over filevorming en onbereikbaarheid? Ook op getoonde videobeelden die in 
november gedurende een week lang zijn gemaakt is geen enkele file te zien in de spits. Op de vraag aan 
de deskundigen tijdens de presentatie van deze beelden hoe het overdag was gesteld met de filevorming 
werd uitdrukkelijk geantwoord dat er overdag geen vertragingen zijn. Ook bij de Rotonde aan de Prins 
Clauslaan zijn er geen vertragingen om de Rondweg op te komen in de spits. Wel hebben bewoners van 
de nieuwe wijk Veenendaal Oost daar een probleem, hier komen we in latere alinea op terug. Het 
vervangen van deze rotonde door een met verkeerslichten geregelde kruising zal meer vertragingen gaan 
opleveren voor zowel het verkeer op de Rondweg als het verkeer uit de dwarswegen. Ook hier komen we 
verderop nog op terug. Conclusie is dat er op dit moment geen noodzaak is om de plannen op korte 
termijn uit te voeren. 
 
De plannen voor aanpassing van de Rondweg: 
 

1) Vervangen rotondes voor VRI’s: 
De Provincie Utrecht en de Gemeente Veenendaal zijn van plan om op korte termijn de rotondes 
te vervangen door met verkeerslichten geregelde kruisingen; dit zou een betere doorstroming tot 
gevolg hebben. Geen enkel onderzoek toont deze stelling aan; sterker nog, een factsheet van het 
SWOV (St.Wetenschappelijk Onderzoek Verkeersveiligheid) toont het tegendeel aan. Zo is de 
capaciteit op een dubbele rotonde ca. 1.800 PAE’s (personenauto of equivalent) per uur, terwijl in 
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het gunstigste geval de capaciteit bij een VRI tussen de 800 à 900 PAE’s ligt. Ook is de veiligheid 
van een rotonde vele malen groter omdat er bij een rotonde maar vier contactpunten zijn waar iets 
mis kan gaan terwijl dit op een kruising 24 maal is. 
Ook is de geluidsoverlast, de uitstoot van CO2 en fijnstof bij een kruising vele malen hoger dan bij 
een rotonde! Het vervangen van de rotondes voor turborotondes is dan ook een veel betere 
optie! In bijlage1 (SWOV rapport) is dit alles na te lezen. 
 

2) Verbreding van de Rondweg naar 2 x 2 banen: 
De provincie en de gemeente zien deze verbreding als een hoogst noodzakelijk iets om de zgn. 
file problemen tegen te gaan. Hier wordt voorbijgegaan aan het feit dat als er al sprake is van 
files, dit verderop zal terugkomen. De aanleg van een 4-baans autoweg zal de problemen alleen 
maar groter maken, de weg wordt dan gewoon een verlengstuk van de A30 en gebruikt als 
verbinding tussen A12 en A15. Zeker wanneer straks de Tidal flow bij de Rijnbrug in Rhenen klaar 
zal zijn, of wanneer er in de toekomst (tussen 2023 – 2030) een 2e Rijnoever verbinding bij 
Rhenen zou komen, is het hek van de dam en wonen wij als bewoners op enkele meters afstand 
van een autoweg met een enorme toename aan gezondheidsproblemen en geluidshinder.  
Toen in 2008 de Rondweg Oost is aangesloten op de A12 heeft de toenmalige projectleider van 
de provincie (dhr. Van Ginkel) in een interview verklaart dat een 4-baans weg bij de aanleg wel is 
overwogen, maar dit is toen ontraden omdat deze Rondweg dan alleen maar gebruikt zou gaan 
worden als Noord-Zuid verbinding. Hij stelde dat zodra de N233 vol zat met verkeer “het doel was 
bereikt” Hij was van mening dat er alles aan gedaan moet worden om het gebruik van de 
Rondweg Oost te ontmoedigen! (zie bijlage 2). Zeven jaar later is de provincie 180 graden 
gedraaid met deze stelling en wordt er ten koste van vele miljoenen Euro’s alles aan gedaan om 
deze weg juist te faciliteren waardoor er de komende jaren een enorme groei van het 
(vracht)verkeer zal zijn over de Rondweg van A12 naar A15 en visa versa, dwars door onze 
woonwijken met alle gevolgen voor het milieu en het geluid. Wanneer de plannen toch 
doorgaan zal de Rondweg N233 veranderen in een verkeersriool! 
De projectleider van de Provincie heeft altijd verklaard dat wat er in de toekomst ook gaat 
gebeuren met een eventuele oeververbinding bij Rhenen, Wageningen of Elst, de Rondweg Oost 
in Veenendaal altijd de aan- en afvoerroute zal blijven naar de A12. Aanleg van een 2 x 2 baans 
weg is op dit moment helemaal niet mogelijk omdat de ruimte er gewoon niet voor is. Er zal dus 
veel kapitaal vernietigd worden door de sloop van woningen die nu in de geluidswallen zijn 
gebouwd, het verplaatsen van benzinestations en wellicht sloop en wederopbouw op een andere 
plaats van de energiecentrale Devo. Omdat Devo toch al in de financiële problemen zit, zullen de 
kosten hiervan ongetwijfeld voor rekening van de burger komen. 
Ook andere gevolgen worden volledig over het hoofd gezien. Zo loopt de Rondweg Oost (dus 
straks Autoweg) vlak langs diverse sportvelden en op enkele meters afstand van een aantal 
scholen, welke zelfs binnenkort worden uitgebreid. 
 

3) Gevolgen voor het milieu: 
Volgens een gepresenteerd onderzoek naar het milieu zouden gevolgen voor het milieu de 
komende jaren afnemen, ondanks toename van het verkeer op de Rondweg. Over 10 jaar zou de 
uitstoot zelfs zijn gereduceerd naar 0. Nu gelooft niemand in sprookjes, dus de bewoners langs de 
Rondweg ook niet. De gevolgen voor het milieu zullen dramatisch zijn en zijn weerslag hebben op 
de gezondheid van de bewoners! 
Er zal veel meer milieuschade optreden door meer verkeersbewegingen t.g.v. de aanzuigende 
kracht die een verbrede Rondweg N233 zal hebben op het Noord-Zuid verkeer: 
 

 fijnstof  (PM10 en vooral PM2,5) 
 CO2 / broeikaseffect 
 NOx / stikstofoxiden 
 CxHx / koolwaterstoffen 
 CO / koolmonoxide (vooral bij koude motor en bij langzaam rijden) 
 O3 / ozon (wordt uit zuurstof gevormd door NOx en CxHx) 
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 rubber bandenslijtsel (met vulmiddelen) 
 wegenzout 
 Benzeen 
 het zandpakket kan ondergronds de grondwaterstromen beïnvloeden (meestal 

verdroging, soms vernatting). 
 geluidhinder (nabij de weg) 
 gebrek aan stilte (verder weg). 

 
Volgens een onderzoek gedaan door arts Peter van de Hazel van de Radboud Universiteit in 
Nijmegen, is de uitstoot van stoffen langs een snelweg gelijk aan het roken van 17 sigaretten per 
dag. Dit geldt ook voor kinderen die b.v. bij een snelweg naar school moeten. 
Langs de Rondweg Oost zijn een paar scholen gelegen aan de weg, kinderen spelen daar 
buiten langs de Rondweg, wat dus volgens het onderzoek neerkomt op 17 sigaretten per dag 
roken qua schade voor de gezondheid! Het rapport is na te lezen op: 
 
http://www.gezondheidenco.nl/84961/fijnstof-bij-snelweg-wonen-17-sigaretten-per-dag-roken/ 
  
Eén school wordt binnenkort zelfs fors uitgebreid, onbegrijpelijk dat dit kan gebeuren samen met 
de plannen tot verbreding van de Rondweg. 
 

4) Geluidsoverlast: 
In de huidige situatie is de geluidsoverlast voor bewoners langs de Rondweg al vaak een 
verschrikking, zo kan niemand zomers een raam openzetten want als de vrachtauto’s nachts 
langs denderen doe je geen oog dicht, dus ook midden in de zomer slapen met de ramen en 
deuren dicht! Even buiten op balkon of in de tuin zitten en gezamenlijk een conversatie voeren is 
er nu al niet bij. Wij als bewoners vrezen een grote overlast van geluid als de plannen doorgaan. 
Zeker voor bewoners vlakbij de nieuw te bouwen kruisingen met verkeerslichten zal het een 
drama worden, telkens afremmende en weer optrekkende vrachtauto’s zullen het leven tot een 
hel maken. Tijdens een presentatie over het geluid kwamen schrikbarende feiten aan het licht 
waar de toen aanwezige projectleider van de provincie ook van schrok en aan heeft gegeven dit 
niet verwacht te hebben in deze hoedanigheid. 
Tijdens de presentatie aan de klankborgroep zijn diverse voorstellen gedaan om het geluid 
enigszins in te perken: 
 

a) Geluidschermen verhogen, hier en daar wel tot 15 meter hoog! Deze schermen 
zouden dan bij sommigen bewoners voor de ramen komen, bij anderen in de 
achtertuin, waardoor het uitzicht op een blauwe lucht ontnomen wordt. Het leven zal 
voor veel bewoners langs de Rondweg een hel worden als dit allemaal doorgaat. 

b) De gevels van de woningen langs de Rondweg zouden allemaal extra geïsoleerd 
moeten worden. 
 

Met deze maatregelen zullen enorme bedragen gemoeid zijn, dan spreken we toch over vele 
miljoenen. 

 
5) Gevolgen natuur: 

Ook voor de natuur zijn er grote gevolgen, zo zal de routes van veel dieren als b.v. konijnen, 
verstoord worden. Ook de zullen er grote hoeveelheden vogels gaan verdwijnen in onze 
woonwijken. De Rondweg loopt iets verderop richting de Cuneraweg langs het natuurgebied de 
Blauwe Hel. Een natuurgebied met een unieke flora en fauna. Het gebied is niet toegankelijk voor 
publiek zodat de rust gewaarborgd blijft en zeldzame vogels hier kunnen broeden. 
De plannen van de Rondweg Oost (nu en in de toekomst) zullen grote gevolgen hebben voor dit 
unieke natuurgebied. Uitgebreid onderzoek naar de gevolgen is zeker wenselijk alvorens plannen 
worden uitgevoerd! 
 

http://www.gezondheidenco.nl/84961/fijnstof-bij-snelweg-wonen-17-sigaretten-per-dag-roken/
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6) Kosten / baten: 

De kosten zullen enorm hoog zijn en wellicht nog veel hoger gaan uitvallen door eventuele 
planschades, extra maatregelen tegen geluid en milieu alsmede vertragingen door 
planprocedures. En de voordelen zullen nihil zijn, eerder zullen door de aanzuigende werking van 
de 4-baans autoweg tussen de Noord – Zuid as (A12-A15) er nieuwe files ontstaan en in ieder 
geval op andere plaatsen een paar km verderop. Het is een ongeschreven wet in de 
verkeerskunde dat wanneer hier het “file”probleem wordt opgelost, het probleem iets verderop 
weer terugkomt. 
Uiteindelijk praten we hooguit over één uur ’s-morgens en één uur ’s-middags vertraging, dus blijft 
er 22 uur over per etmaal dat er niets aan de hand is. De vraag is dan of het maatschappelijk 
verantwoord is om zoveel miljoenen gemeenschapsgeld uit te geven voor 2 uur per etmaal een 
vertraging van 2 minuten? 

 
7) Ontsluiting nieuwe woonwijken Veenendaal Oost: 

Omdat er voor Veenendaal Oost maar één ontsluitingsweg is, is de gemeente van mening dat de 
vierbaans weg er moet komen en dat dan de problemen opgelost zijn. Ook dit is weer een farce, 
er is slechts een smal weggetje waar de hele wijk Veenendaal Oost (met nog 3000 te bouwen 
woningen) over moet om via de Rondweg de wijk te verlaten. Een extra aansluiting een kilometer 
verderop gaat verkeerstechnisch niet werken omdat dan het verkeer op de Rondweg zal gaan 
opstoppen door vlak na elkaar kruisingen of Rotondes te maken op de Rondweg. De gemeente 
zal oplossingen moeten zoeken in ontsluiting via de andere kant van de wijk, b.v. via de 
Dragonderweg. Misschien heeft er teveel de focus gelegen op het bouwen van woningen en is 
geen rekening gehouden met de gevolgen van de infrastructuur. Misschien hadden de 
woonwijken meer verspreid om Veenendaal heen gebouwd moeten worden. De problemen die er 
nu zijn met de ontsluiting van de wijk waren te voorzien geweest door de Gemeente Veenendaal. 
 

8) Veiligheid Rondweg Oost:   
Met toename van verkeer zal de verkeersveiligheid van de weg zeker niet toenemen. Wordt het 
een autoweg met maximale snelheid van 50, 80 of 100 km per uur? De kans is groot dat het 
straks een racebaan wordt. 
Op dit moment is de Rondweg Oost de enige route voor gevaarlijke stoffen. Onvoorstelbaar dat 
dit kan dwars door meerdere woonwijken! Wanneer hier iets gebeurt is de ramp niet te overzien. 
Wanneer er straks een verbrede weg ligt en er meer verkeer komt is de kans ook groot dat er 
meer gevaarlijke stoffen de woonwijken zullen passeren. De bewoners zijn van mening dat dit 
ontoelaatbaar is in de woonwijk en vragen zich af of dit wel aan de wettelijke normen voldoet. 

 
9) Bestemmingsplannen en MER: 

Om de plannen voor aanpassingen te kunnen uitvoeren zal het bestemmingsplan of 
inpassingsplan van de provincie aangepast moeten worden. Op dit moment is er een 
bestemmingsplan van toepassing uit 1996, de weg moest toen nog worden aangelegd. Nieuwe 
bestemmingsplannen kunnen de plannen jaren gaan vertragen, wij hebben niet de indruk dat 
provincie en gemeente zich hiervan bewust zijn. 
En wanneer er ooit een nieuw bestemmingsplan komt, dan is de weg vrij voor het indienen van 
planschades. Alle woningen langs de Rondweg Oost zijn immers gekocht en gebouwd op basis 
van het bestemmingsplan uit 1996. Het gaat hier om honderden woningen en gemeente (of 
provincie) zullen dan geconfronteerd worden met vele miljoenen extra kosten door 
procedurekosten en het uitkeren van planschades. 
Ook zullen alle MER procedures doorlopen moeten worden. 

 
10) Waardevermindering Woningen aan Rondweg: 

Wanneer de plannen worden uitgevoerd is de kans groot dat de woonhuizen langs de 2x2 baans 
Rondweg niet meer te verkopen zijn of althans voor een aanzienlijk lager bedrag dan de waarde 
van de woning is. Wie wil er nu woning kopen met een geluidsscherm van 15 meter in de 
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achtertuin en een 4-baans autoweg met alle gevolgen voor gezondheid en woongenot in de 
achtertuin of voor op de stoep? Mogelijk komen bewoners die de woningen in de dure tijd rond 
2008 hebben gekocht hierdoor in de problemen wanneer zij b.v. de pensioengerechtigde leeftijd 
bereiken en misschien hun hypotheek niet kunnen aflossen omdat hun woning aan de straat- 
stenen niet te verkopen is. De gemeente heeft in het verleden fors geprofiteerd van deze huidige 
bewoners door het aanbieden van dure grond langs de Rondweg en zou eigenlijk met een 
schadeloosstelling moeten komen voor zwaar gedupeerde gevallen. Uiteraard zal daarvoor ook 
gebruik gemaakt kunnen worden van de planschade procedures. 

 
11) Alternatieven: 

Er zijn meerdere alternatieven mogelijk waarvan de haalbaarheid verder onderzocht dienen te 
worden: 
a) De plannen van het doortrekken van de A30 naar de A15 in de Betuwe via een Rijnoever 

verbinding bij Wageningen zou alle problemen in een klap oplossen. Ook Wageningen heeft 
grote verkeersproblemen welke hiermee tot het verleden zouden behoren. 

b) Ondertunneling van de Rondweg ter hoogte van de woonwijken Dragonder, Veenendaal Oost 
en in de toekomst wellicht ook Petenbos zou een mooie oplossing zijn, maar wij als bewoners 
begrijpen ook dat dit een (te) dure oplossing zal zijn. Wat niet weg neemt dat onderzoek 
hiernaar een optie zou moeten zijn, zeker afwegende tegenover de kosten die de huidige 
plannen zullen bedragen. 

c) Een verdiept aanleggen van de Rondweg bij Dragonder en Veenendaal Oost ter hoogte van 
de Rotonde bij de Prins Clauslaan, via een fly-over kan het verkeer vanuit Veenendaal Oost 
en vanaf de Prins Clauslaan (vanuit Centrum) gemakkelijk doorstromen en invoegen op de 
Rondweg. 

d) Maatregelen nemen om het doorgaande verkeer te ontmoedigen, zeker het zware verkeer 
wat nu al veelvuldig gebruik maakt van de Rondweg. 

 
 
Geachte bestuurders van de Provincie Utrecht en de Gemeente Veenendaal, u zit op uw positie ook voor 
de bewoners aan de Rondweg van Veenendaal, u bent gekozen door deze bewoners. Wij doen dan ook 
een beroep op uw bestuurlijke verantwoordelijkheid! Bedenk vooral dat wanneer u straks akkoord gaat 
met het uitgeven van vele miljoenen, dit niet ten goede komt aan uw inwoners, maar aan gebruikers van 
de rondweg die alleen maar langs Veenendaal komen om zo een iets kortere weg te rijden wanneer zij 
van A12 naar A15 moeten of omgekeerd.      

  
 
 




